

## PRAYERS

Mr. Lewis for Mr. Crosbie (St. John's West), a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table.—Government response, pursuant to Standing Order 106(8), to petitions 332-2104 to 332-2106 presented by Mr. Benjamin concerning Bill C-18, An Act respecting national transportation. (English and French)—Sessional Paper No. 332-9/64E.

Mr. Lewis for Mr. Hnatyshyn, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table.—Government responses, pursuant to Standing Order 106(8), to petitions concerning the protection of unborn babies by the Canadian Charter of Rights (English and French), as follows:

- 332-1841 to 332-1860 presented by Mr. Gormley;
- 332-1871 presented by Mr. White; and
- 332-1979 presented by Mr. Turner (Ottawa—Carleton).—Sessional Paper No. 332-9/79C.

Mrs. Collins, from the Standing Committee on Consumer and Corporate Affairs, presented the First Report of the Committee (Food Irradiation).—Sessional Paper No. 332-8/14.

Pursuant to Standing Order 99(2), the government was requested by the Committee to table a comprehensive response to the Report.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence of the Standing Committee on Consumer and Corporate Affairs (*Issues Nos. 2 to 12 of the Second Session Thirty-third Parliament which includes this report*) was tabled.

(*The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 78 to the Journals*).

Pursuant to Standing Order 106, petitions certified to be in order by the Clerk of Petitions, were presented as follows:

- two by the honourable Member for Edmonton—Strathcona (Mr. Kilgour) concerning the Canadian Transport Commission in relation to Mr. Fred Turner and his airline Turnair (332-2452 and 332-2453); and
- one by the honourable Member for Kamloops—Shuswap (Mr. Riis) concerning the *Patent Act* and prescription drug prices (332-2454).

Mr. Friesen, seconded by Mr. Towers, by leave of the House, introduced Bill C-255, An Act to amend the Senate and House of Commons Act (privileges and immunities), which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

## PRIÈRE

M. Lewis, au nom de M. Crosbie (Saint-Jean-Ouest), membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau.—Réponse du gouvernement, conformément à l'article 106(8) du Règlement, aux pétitions 332-2104 à 332-2106 présentées par M. Benjamin sur le projet de loi C-18, Loi nationale concernant les transports. (Textes français et anglais)—Document parlementaire n° 332-9/64E.

M. Lewis, au nom de M. Hnatyshyn, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau.—Réponses du gouvernement, conformément à l'article 106(8) du Règlement, aux pétitions sur la protection des bébés non encore nés par la Charte canadienne des droits et libertés (textes français et anglais), ainsi qu'il suit:

- 332-1841 à 332-1860 présentées par M. Gormley;
- 332-1871 présentée par M. White; et
- 332-1979 présentée par M. Turner (Ottawa—Carleton).—Document parlementaire n° 332-9/79C.

M<sup>me</sup> Collins, du Comité permanent de la consommation et des corporations, présente le premier rapport de ce Comité (L'irradiation des aliments).—Document parlementaire n° 332-8/14.

Conformément à l'article 99(2) du Règlement, le Comité demande au gouvernement de déposer une réponse globale au rapport.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages pertinents (*fascicules nos 2 à 12 de la deuxième session, trente-troisième législature, qui inclut le présent rapport*) est déposé.

(*Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 78 aux Journaux*).

Conformément à l'article 106 du Règlement, les pétitions suivantes, certifiées conformes par le greffier des pétitions, sont présentées:

- deux par l'honorable député d'Edmonton—Strathcona (M. Kilgour) sur la Commission canadienne des transports en ce qui a trait à M. Fred Turner et sa ligne aérienne Turnair (332-2452 et 332-2453); et
- une par l'honorable député de Kamloops—Shuswap (M. Riis) sur la *Loi sur les brevets* et le prix des médicaments d'ordonnance (332-2454).

M. Friesen, appuyé par M. Towers, dépose, avec la permission de la Chambre, le projet de loi C-255, Loi modifiant la Loi sur le Sénat et la Chambre des communes (privileges et immunités), qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.